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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  4 DE L’AJUNTAMENT DE 
SABADELL 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 21/2018 
Caràcter: ordinari 
Data: 12 de setembre de 2018 
Horari: 19.00 a 21.05 h 
Lloc: Centre Cívic de Can Llong 
 
 
Assistents 
 
Ramon Vidal López, president 
Rafael López García, vocal de la Crida per Sabadell 
Juan Pedro Solano Rodríguez, vocal d’Unitat pel Canvi 
Anfós Espínola del Amo, vocal de l’Associació Unió Veïnal de Can Llong i Castellarnau 
Emilio Rodríguez López, vocal de l’AV de Nous Barris Oest – Can Llong 
Maria Cruells Sallent, vocal de les entitats de gent gran 
Miguel Ortiz Alvarez, vocal de les entitats esportives 
Francisco Lesmes Flores, vocal de les entitats regionals 
Sergi Asensio Baño, vocal de les entitats juvenils 
Vicenta Campillo Pardo, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
Agustín Lorca González del Peral, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
Eva Vives Abellà, secretària delegada 
 
Altres assistents: 
 
Melcior Manau Gironès, cap de negociat del Servei de Participació Ciutadana 
Ángel López Rodrigálvez, tresorer de l’entitat Llar de Gent Gran Can Borgonyó - Concòrdia 
Núria Oliva Viles, tècnica de territori del Districte 
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Cristian Sánchez García, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Joaquín Domínguez Luque, vocal de Ciutadans 
Emili Masoliver Puig, vocal d’ERC 
Ahmed Msiad, vocal de les entitats culturals 
Carme Berbel Navarro, vocal dels centres d’atenció primària 
Eva Prat Vila, representant del PP (5%) 
 
Excusen la seva absència: 
 
Elena Marcelo Cañal, vocal de les entitats de gent gran 
Juan Moreno González, vocal de l’AV de Can Rull 
Montserrat Porta Montfort, vocal de l’Associació d’Activitats Veïns de la Concòrdia 
Cristian García Vargas, vocal de les entitats culturals 
Enrique Martínez Fernández, vocal del grup altres entitats ciutadanes 
Encarnació Ramos Sánchez, vocal del CAP Can Rull  
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Manuel Blanco Sánchez, representant de Guanyem Sabadell (5%) 
Maria José Bustos Casado, representant de CiU (5%) 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Presentació del Construint Ciutat 2019. 
3. Presentació de l’entitat Llar de Gent Gran Can Borgonyó – Concòrdia. 
4. Informació dels consells sectorials. 
5. Comunicacions. 
6. Torn obert de paraules. 

 
Atès que hi ha el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Text refós del Reglament 
Municipal dels Consells de Districte aprovat l’11 d’octubre de 2017, el president, el Sr. Ramon 
Vidal, declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació de les actes anteriors 
 

El Sr. Ramon Vidal demana si algú ha de fer esmenes a l’acta anterior. Atès que no hi ha 
cap esmena, l’acta de la sessió 20/2018 de 13 de juny queda aprovada per unanimitat. 
 
 

2. Presentació del Construint Ciutat 2019 
 
El Sr. Melcior Manau excusa la regidora i amb el suport d’una presentació PowerPoint fa la 
presentació del procés Construint Ciutat 2019 destacant que s’incorporen novetats en la 
difusió per arribar a més gent i incrementar la participació. Detalla les dades de processos 
anteriors destacant que l’any 2017 es van presentar un total de 78 projectes i se’n van 
validar 46 i el 2018 se’n van presentar 54 i se’n van validar 33. L‘any 2017 hi va haver 6.154 
suports i el 2018 n’hi va haver 3.900, exposa que la davallada de participació respon a 
diferents factors entre els quals la novetat de la plataforma Decidim i les dificultats d’accés, 
casuístiques que es tindran en compte en l’edició actual. A continuació explica el procés 
d’elaboració de les bases pel 2019 i en detalla les fases: 
 

• 17/09/2018 al 29/10/208, presentació de propostes a les oficines d’Atenció 
Ciutadana. 

• Del 08/11/2018 al 14/12/2018, valoració tècnica i treball conjunt amb les entitats. 
• Del 8/01/2019 al 21/01/2019 suport a les propostes a través del decidim.sabadell.cat. 
• Del 22/01/2019 al 28/01/2019 Presentació dels resultats finals. 

 
Es manté la quantitat total d’un milió d’euros, 500.000 euros per projectes d‘Espai Públic i 
equipaments i 500.000 euros per projectes de Serveis Comunitaris. Aquest últim àmbit és 
innovador i d’una certa complexitat, requereix de conveni i els projectes es finançaran 
mitjançant l’atorgament de subvencions plurianuals, és a dir les entitats disposaran d’un any, 
des de la signatura del conveni per executar el projecte. La novetat pretén resoldre la 
problemàtica de l’edició anterior ja que els procediments de subvencions són lents i quan 
han cobrat només els quedaven uns mesos per desenvolupar el projecte. 
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(19:25 Arriben el Sr. Sergi Asensio i el Sr. Rafael López) 
 
Finalitza la presentació explicant les novetats de la campanya de difusió del procés, i ressalta 
que no es farà fulletó informatiu per la ciutadania ja que costa molts diners i els resultats són 
pobres. En la fase de suports hi haurà més acompanyament i formació per a totes les 
persones que ho necessitin i caldrà donar quatre suports per persona obligatòriament. 
 
Finalitzada la presentació el Sr. Ramon Vidal obre un torn de preguntes i reflexions que es 
responen en la mateixa sessió sobre: l’estat d’execució dels projectes aprovats en anteriors 
edicions; la baixada de participació; els factors climatològics i la seva incidència en la 
participació; considerar no obrir nous processos fins l’execució de tots els projectes anteriors; 
la limitació de dos projectes per districte; la valoració de les jornades i la incorporació de 
temes que van sorgir en les mateixes; la possibilitat d’establir altres formes de pagament 
com es fa en altres àmbits; crítiques pel nivell d’exigència en la valoració tècnica i possibilitat 
d’incorporar els indicadors a les bases per evitar-ne l’arbitrarietat. 
 
(20.00 Marxen el Sr. Melcior Manau i el Sr. Emilio Rodríguez) 
 
 

3. Presentació de l’entitat Llar de Gent Gran Can Borgonyó – Concòrdia 
 
La Sra. Maria Cruells presenta el Sr. Ángel López, actual tresorer i durant molts anys 
president de l’entitat. El Sr. Ángel López explica que el Casal de Gent Gran ha fet 16 anys i 
va néixer com a conseqüència de la precarietat que hi havia al barri anys enrere ja que 
faltaven espais socials i les entitats s’havien de recolzar mútuament. Tot i que la construcció 
dels Centres Cívics s’havia de fer per prioritats la realitat és que el Centre Cívic de la 
Concòrdia va comportar una quinzena d’anys de lluita i moltes reunions amb l’Administració 
fins que es va aconseguir el projecte i amb un petit pressupost, l’any 2002 es va inaugurar el 
Centre Cívic. Considera que les entitats són el tercer poder social i haurien de ser 
contínuament la veu de la consciència de l’Administració. 
 
A continuació exposa que les tasques de l’entitat han anat canviat ja que als inicis feien 
demandes d’Infraestructura i mobiliari urbà que actualment ja resolt l’Administració. Opina 
que antigament es tenien en compte criteris com per exemple la proporció entre zona dura i 
verda que avui han desaparegut. Afegeix que no arriba la informació dels projectes i de les 
obres al centres cívics per poder fer aportacions. Actualment es fan una dotzena d’activitats 
diferents: pintura, idiomes, informàtica, activitats físiques i ball entre altres; amb més de 
trenta horaris i una assistència de 450 persones. 
 
El Sr. Ángel López exposa que el principal problema de l’entitat és la manca de relleu 
generacional ja que en comptes de ser més i més joves, són menys i més grans. Respecte el 
finançament van intentar ser autosuficients i finançar-se amb les quotes dels socis però 
actualment tot està fiscalitzat i cal estar actualitzat normativament i tecnològicament el que 
suposa una altra dificultat. En general valoren positivament el projecte iniciat fa anys tot i que 
no s’ha aconseguit tot. 
 
La Sra. Maria Cruells afegeix que hi ha moltes classes que es fan sense pagar res i que la 
quota de soci és de 5 euros any. Opina que és difícil de mantenir ja que les persones grans 
poden fer voluntariat però les persones joves han de cobrar i estar assegurades i actualment 
no els hi surt a compte. 
 
El Sr. Ángel López exposa que l’objectiu era mantenir preus socials, fer més activitats al 
mínim cost però tot i que intenten mantenir-ho és difícil. 
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Finalitzada la presentació el Sr. Ramon Vidal obre un torn de preguntes i reflexions que es 
responen en la mateixa sessió sobre: la possibilitat que els monitors es contractin des de 
l’Administració; les fonts de finançament i el cost de la seguretat social dels monitors; la 
necessitat de diferenciar les activitats socials sense ànim de lucre que la gent necessita i 
l’estat no cobreix i subvencionar-les i la diferència de model de gestió entre els Casals de la 
Generalitat i els Centres Cívics. 
 
 

4. Informació dels consells sectorials 
 

Hi va haver Consell de Salut el 20/06/2018, s’enviarà l’acta des de l’Oficina del districte 4 
quan es tingui. El Sr. Anfós Espínola exposa que encara no han rebut l’acta amb la 
informació i fa una breu explicació dels temes que es van tractar: les llistes d’espera, les 
obres d’ampliació del Parc Taulí, l’horari d’estiu dels centres d’atenció primària, els llits 
d’hospital, el fòrum de Salut 2018-2019 i la presentació de l’Associació Activament. 
 
El Sr. Ramon Vidal afegeix que les obres del Taulí estan parades perquè la constructora 
Acciona demana un sobrecost per l’obra i Territori que és qui ha fet el contracte no hi està 
d’acord i està treballant en la recerca d’alternatives i possibles responsabilitats jurídiques. 
 
 

5. Comunicacions 
 

El Sr. Ramon Vidal proposa fer un altre consell al novembre, pregunta qui vol fer la propera 
presentació i detalla les entitats que queden pendents. Exposa que en el marc de la Festa 
Major del barri de Can Llong-Castellarnau es farà una visita oberta al Parc de les Aigües el 
dia 21/09/2018 a les 18 hores. 
 
 

6. Torn obert de paraules 
 
El Sr. Anfós Espínola com a representant de l’Associació Unió Veïnal de Can Llong i 
Castellarnau exposa els següents temes per tal que quedi constància de les preguntes i les 
respostes: 
 

• En relació a l’estació de Renfe al barri de Can Llong, en l’última sessió de l’espai 
participatiu del barri es va dir que s’estava pendent de fer una reunió amb Renfe i 
demana si ja s’ha fet. 
 
La Sra. Eva Vives respon es va fer la reunió i es demanarà la informació per fer 
retorn. 
 

• En relació a la mobilitat de la Pl. Còrdova pregunta com funciona i com ha anat el 
canvi semafòric i si s’ha fet algun estudi ja que li traslladen que hi segueixen havent 
problemes. 
 

• En relació al manteniment dels parcs infantils que no s’ha fet res. 
 

• Respecte el Parc de les Aigües a banda de la visita demana el calendari d’obres. 
 

• Respecte l’Escola i Institut pregunta quan començaran les obres, les dates concretes 
i l’estat dels dos equipaments. 
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• Respecte la reivindicació d’obertura del Centre Cívic de Can Llong als matins i caps 
de setmana exposa que van fer una instància per escrit i que sempre han rebut 
resposta verbal que no hi ha activitat al matí. Demana si hi ha algun estudi que 
sustenti aquesta resposta o algun estudi comparatiu amb altres centres cívics i si 
s’està movent aquest tema a nivell polític. 
 

• Respecte el CAP se’ls trasllada que està en marxa però volen saber què s’hi posarà, 
quines dependències i especialitats hi aniran. La competència és de la Generalitat 
però l’Ajuntament ho ha de saber i demana dates i documentació per informar el 
veïnat. 
 

• Respecte la Masia de Can Llong ha vingut amb una companya de l’entitat, la Sra. 
Assumpta Jané que considera que està totalment abandonada i forma part del 
patrimoni històric i cultural de la ciutat. Opinen que si no es fa res caldrà enderrocar-
la perquè està molt malmesa. A banda de l’edifici que cal valorar si es pot rehabilitar 
o no, reivindiquen la rehabilitació de l’espai per fer-ne ús. 
 
La Sra. Eva Vives respon que poden presentar proposta al Construint Ciutat 2019. 

 
El Sr. Ramon Vidal explica que Patrimoni està treballant actualment en aquests temes. 
Afegeix que respecte els Parcs Infantils van avançant i respecte el CAP es tracta 
directament amb el conseller de Salut i hi ha el projecte en concurs. 
 
El Sr. Anfós Espínola exposa que volen el projecte documentat igual que la reivindicació del 
Centre Cívic i la masia de Can Llong. 
 
El Sr. Rafael López opina respecte la Mobilitat a l’entorn de la Pl. Còrdova que una vegada 
retirada la línia de cotxes l’accessibilitat és més fluida. 
 
El Sr. Juan Pedro Solano opina que cap dels semàfors dona preferència i és un problema. 
 
El Sr. Agustín Lorca explica que el dia 6/10/2018 tindrà lloc la quarta edició del Mescla’t amb 
moltes activitats i una cinquantena d’entitats de l’àmbit de la cooperació i les persones 
refugiades que treballen arreu del món i convida a anar-hi per conèixer la seva tasca. 
 
El Sr. Francisco Lesmes demana que es tali l’arbre fruiter que hi ha al carrer Esperança ja 
que cada any durant tres mesos la vorera està plena de fruit i rellisca. 
 
 

En no haver-hi més intervencions el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària 
delegada, estenc aquesta acta. 
 
La secretària delegada    Vist i plau 

El president 
 


